
Máme to horší než kamioňáci, řekl poslanec.
Opozice chystá přes 400 pozměňovacích
návrhů
- CZ24 News | 4. března 2023

ČESKO: V Poslanecké sněmovně pokračuje čtvrtým dnem boj o snížení mimořádné
valorizace důchodů. Opozice od nočních hodin tlačí na vládní koalici s požadavkem na
odročení návrhu, ta zatím odolává. Zákonodárci po krátké přestávce znovu jednají asi od
půl sedmé ráno. U mikrofonu se střídají poslanci ANO a SPD, kteří načítají takzvané
pozměňovací návrhy. Připravených jich mají mít více než 400.

Opozice také pokračuje s kritikou vládního záměru. „Má ušetřit zhruba 20 miliard korun do státní
kasy z peněz našich seniorů. To je teda musím říct majstrštyk. Myslím, že to jsou teda senioři velcí
borci, když si tohle nechají líbit, protože to, že vláda dělá chyby, nemůže dopadnout
na naši nejzranitelnější skupinu, která si už není schopna poradit sama,“ nechala se slyšet
místopředsedkyně sněmovny Klára Dostálová (ANO).

Zatím poslední návrh na odročení přednesl předseda sněmovního ústavně-právního výboru Radek
Vondráček (ANO). Koaliční většina to ale odmítla. Místopředseda klubu SPD Radek Rozvoral poté
požádal o hodinovou přestávku v jednání, kterou označil za hygienickou pauzu. Po uplynutí přestávky
v 06:28 se poslanci vrátili zpět k rozpravě a přednášení pozměňovacích návrhů.

Klub SPD si během nočního jednání vyžádal dvě třicetiminutové přestávky na porady klubu. Klub
ANO si vyžádal dvouhodinovou přestávku už večer. Podle sněmovních zvyklostí si může poslanecký
klub vyžádat přestávku na poradu za celý jednací den v celkové délce nejvýše dvě hodiny.

Ministr práce Marian Jurečka (KDU-ČSL) po hlasování řekl, že Vondráčkův návrh byl nehlasovatelný.
Zdůvodnil to tím, že pokud Sněmovna přistoupila na návrh zkráceného projednávání ve stavu
legislativní nouze, nepočítalo se s tím, že by se o návrhu diskutovalo ve výborech. Vondráček ale
míní, že jeho návrh byl dostatečně určitý a konkrétní, aby se o něm dalo hlasovat. „Není rozdíl mezi
určením času a události. Buď tam dáme do 21. března, to už tady padlo, nebo až dozrajou brambory,
což už by byl problém, protože jsou různé odrůdy, to už by bylo nehlasovatelné,“ dodal Vondráček.

Předseda ANO Andrej Babiš již předtím neúspěšně navrhoval přerušit projednávání do 21. března.
Poslanec SPD Jiří Kobza navrhoval to samé, ale do 20. března. Poslanec ANO Martin Kukla navrhoval
před 07:00 přerušit projednávání na 12 hodin, aby se mohl vyspat.

Kuklovu návrhu předcházela slovní rozepře opozičních a koaličních poslanců ohledně jejich únavy
a z toho pramenící možné nepozornosti za volantem, až pojedou domů.. Na počátku diskuse byla
Kuklova slova o tom, že poslanci jednají už čtvrtý den téměř bez přestávky, zatímco třeba
řidiči kamionů musí dodržovat povinné přestávky, aby nezpůsobili nehodu. „Jestli se (poslanec Kukla)
bojí o dopravní nehody řidičů kamionů, tak až někdo z vás dostane zítra nebo pozítří mikrospánek,
až odsud pojede, tak si na to vzpomeňte,“ reagoval poslanec TOP 09 Pavel Svoboda. To se ale
nelíbilo opozičním poslancům, například Hubert Lang (ANO) Svobodu obvinil, že uráží opozici.
Ministr Jurečka vyzval poslance, aby i po čtyřech dnech zkusili udržet nějakou míru důstojnosti,
a vyzval k bezpečnému návratu všech poslanců domů.

Schůze Sněmovny k vládní důchodové novele začala v úterý v 10:00. Trvá tak už asi 70 hodin.
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